
黄芪多糖的含量测定

1． 仪器与试剂：

紫外-可见光分光光度计

6%苯酚（A.R）

浓硫酸（A.R）

葡萄糖(A.R)

2． 标准曲线的制作：

精密称取干燥至恒重的葡萄糖约20mg于250m容量瓶中，加水至刻度，分别吸取0.4ml,0.8ml,1.2ml,1.6ml,2.0ml葡萄糖液，各以水补至2ml，加入6%的苯酚1.0ml及5.0ml的浓硫酸，静置，摇匀，室温放置20min后于400nm下测定其吸收值。在同样条件用蒸馏水作为空白，横坐标为浓度，纵坐标为吸收值做标准曲线。
三．样品溶液的测定：
    精密称取黄芪多糖约20mg，用水超声振荡溶解，定容到250ml的容量瓶中，从中吸取1ml并加蒸馏水1ml，以下步骤按标准曲线方法进行（从加入苯酚开始），得其吸收值。

四．结果：

利用标准曲线计算样品含量。

LBP Detection

1. Equipment and Solution：

UV-visible spectrophotometer 
6% Phenols（A.R）

Concentrate sulphuric acid（A.R）

Glucose (A.R)

2. Making Standard Curve：

Precision weight dry weight of about 20 mg glucose in the 250m Flask, add water to calibration, absorb glucose respectively 0.4ml, 0.8ml, 1.2ml, 1.6ml, 2.0ml. Fill water to each adding to 2ml, then add 6% of phenol 1.0ml and 5.0ml of concentrated sulfuric acid by Standing, Shaken. Room temperature for 20 minutes, then its measured absorbance at 400nm. In the same conditions looks distilled water as a blank, the concentration of abscissas, and the vertical coordinate values for the absorption curve. 

3. Sample solution：

Precision weight LBP about 20mg, ultrasonic dissolved with water and the fixed volume of 250 ml Flask. Suck out 1ml and add 1 ml distilled water. the following steps in accordance with the standard curve method (starting from adding phenol) win absorption. 
4. Result:

Calculate the content of the sample according to the standard curve. 


